
  

 

  

  

  

Zápisnica z 2. Komunitného fóra obec Bôrka 

  

  

Dátum:  27/02/2025                                      

Čas :    od 13h do 15.30 h  

Trvanie:  2 h.30 min  

Miesto:     Sála OcÚ Bôrka  

  

Priebeh komunitného fóra:  

Uvítanie účastníkov KF, hostí a zástupcov za 
jednotlivé inštitúcie a organizácie  
  

Mgr. Orsolya Hunyáková – RP plánovania  

  

Predstavenie p. koordinátora a p. mediátorky 

  

Vlasta Tökölyová - rozvojová mediátorka  
Mgr. Marcel Mika – Regionálny 
koordinátor NP RT I. 
  

Predstavenie zámeru NP RT I.  Rok pôsobenia Rozvojového tímu v obci Bôrka 

  

1. Uvítanie účastníkov  

Komunitné fórum otvoril p. starosta obce Vojtech Ičo a pracovníčka pre plánovanie Mgr. 

Orsolya Hunyáková privítala všetkých prítomných, vrátane zástupcov miestnych organizácií 

a obyvateľov.  

  

 



  

 

2. Pôsobenia Rozvojového tímu v obci Bôrka 

1. Rozvojová pracovníčka pre plánovanie Mgr. Orsolya Hunyáková 

Plánovačka predstavila nových členov RT, ktorí nastúpili do práce 2.1.2025.  

Informovala účastníkov o NP RT I., pomenovala ciele a účel RT. Ďalej hovorila o štatistike – 

počet rodín, detí, spisov, klientov, aktivít, intervencií. Oboznámila účastníkov aj o tom, aké 

sponzori získal RT a s kým spolupracuje.  

 

  

  

2. Rozvojová pracovníčka pre bývanie Iveta Fazekašová 

Rozvojová pracovníčka pre bývanie informovala o svojej práci a dosiahnutých výsledkoch ako 

sú:   

• Sezónne upratovacie brigády - organizovanie pravidelných brigád, počas ktorých 

obyvatelia obce spoločne upratujú verejné priestranstvá, čo prispieva k čistejšiemu 

a príjemnejšiemu prostrediu pre všetkých, 

• Nácvik vypisovania šekovej poukážky - rozvoj finančných zručností medzi 

obyvateľmi, aby si vedeli správne a efektívne vybaviť platby za rôzne služby a 

záväzky, čo podporuje lepšiu správu osobných financií, 

• Správna separácia, triedenie a platby za komunálny odpad - edukácia obyvateľov o 

správnom triedení odpadu, čo má pozitívny vplyv na životné prostredie, a zároveň 

sa zabezpečujú informácie o spôsoboch platby za komunálny odpad, 

• Požiarna prevencia - rozšírenie informovanosti o preventívnych opatreniach proti 

požiarom, aby sa minimalizovalo riziko vzniku požiarov v domácnostiach a verejných 

priestoroch, 

• Prednáška o požiari - odborné školenie o tom, ako správne reagovať v prípade 

požiaru, aké sú prevencia a bezpečnostné opatrenia, ktoré každý obyvateľ môže 

dodržiavať pre ochranu seba a svojich blízkych 

  

3. Nenementorka Silvia Gebeová 

Od začiatku pôsobenia sa snaží poskytovať podporu a usmernenie Nene v ich práci s deťmi, 

rodičmi a rodinami. Nenementorka zdieľala svoju náplň práce a dosiahnuté úspechy. 

Organizovanie Mama klubu prispelo k zdieľaniu skúseností, mamičiek  ako aj k budovaniu 

priateľstiev.   

 

 



  

 

  

 

 

4. Nene Adriana Žigová 

V uplynulom roku s Nenementorkou sa zorganizovali podujatia ako:  

• Zdravá strava - podujatie, ktoré sa zameriavalo na výučbu správneho stravovania, 

zdravých receptov a dôležitosti vyváženej stravy pre celkové zdravie, 

• Beauty day - deň venovaný kráse a osobnej starostlivosti, kde účastníci mali 

možnosť získať tipy a triky na zlepšenie vzhľadu a pokožky. 

• Pečenie medovníkov - kreatívna aktivita, počas ktorej si účastníci vychutnali 

prípravu tradičných medovníkov, čo bolo nielen zábavné, ale aj vianočne ladené, 

spájajúce komunitu, 

• Život zvieratiek v zimnom období - podujatie zamerané na vzdelávanie detí o tom, 

ako sa zvieratá prispôsobujú zimnému obdobiu a ako im môžeme pomôcť prežiť 

náročné zimné mesiace, 

• Rómske jedlo: gója - ukážka a ochutnávka tradičného rómskeho jedla, čo prispelo k 

obohateniu kultúrnej rozmanitosti v obci, 

• Zeleninový deň - deň venovaný rôznym druhom zeleniny, kde sa diskutovalo o ich 

výživových hodnotách a rôznych spôsoboch ich využitia v kuchyni, 

• Výlet - spoločný výlet, ktorý poskytol príležitosť obyvateľom stretnúť sa mimo obce 

a spoznať nové miesta, čo prispelo k budovaniu komunity, 

• Návšteva kaplnky – obohatil obyvateľov o kultúrne zážitky, 

• Fašiangy - tradičné fašiangové oslavy, počas ktorých sa konali zábavné masky, tance 

a rôzne hry, čím sa vytvorila veselá a priateľská atmosféra v obci,  

• Cesta za rozprávkou - multikultúrne podujatie, ktorým cieľom bolo rozvíjanie 

jazykových zručností detí a ich schopnosti rozumieť a interpretovať slová 

 

5. Rozvojový pracovník pre pracovné poradenstvo Bc. Marian Ikri 

P. Ikri rozprával o svojich činnostiach, o náplň práce. Zorganizoval aktivity ako:  

• Príprava na pohovor - Cieľom tejto aktivity bolo pomôcť obyvateľom pripraviť sa na 

pracovný pohovor. V rámci tohto školenia sa účastníci naučili, ako správne 

prezentovať svoje schopnosti, silné stránky a skúsenosti, čím zvyšovali svoje šance 

na úspech pri hľadaní zamestnania. 

• Pracovný pohovor 

  

 

 

 

 



  

 

6. Rozvojový pracovník pre mládež Johnatan Rybár,  

    Asistent pre mládež Roman Rybár 

Vytvorili dobrý vzťah s deťmi a mladými ľuďmi. Spolupracujú s deťmi zo ZŠ Drnava.   

K doterajším zrealizovaným aktivitám patrí:  

• Turnaj vo futbale - umožnila deťom a dospelým zapojiť sa do športového zápolenia 

a podporila tímového ducha 

• Súťaž v stolnom tenise – aktivita ponúkla príležitosť pre milovníkov stolného tenisu 

ukázať svoje schopnosti a získať nové skúsenosti, 

• Športový deň - podporil zdravý životný štýl a zábavné fyzické vyžitie pre všetkých 

zúčastnených, 

• Prednáška o dodržiavaní dentálnej hygieny - edukačné podujatie, ktoré pomohlo 

lepšie pochopiť dôležitosť ústnej hygieny a správnej starostlivosti o zuby, 

• Prednáška o možnostiach vzdelávania - poskytla informácie o rôznych možnostiach 

ďalšieho vzdelávania a rozvoja, čím pomohla získať nové zručnosti a vedomosti, 

• Exkurzia stredných škôl - výlet, ktorý umožnil študentom spoznať rôzne stredné 

školy a ich ponuku, čo im pomohlo pri rozhodovaní o ďalšom vzdelávaní, 

• Hry na logické myslenie – aktivita zamerané na rozvoj logického a analytického 

myslenia, ktoré poskytli zábavu a vzdelanie súčasne, 

• Návšteva riaditeľa zo ZŠ - stretnutie s riaditeľom základnej školy, ktorý informoval o 

aktuálnych témach a novinkách v oblasti vzdelávania, 

• Prednáška s policajtkou - zaujímavá prednáška o bezpečnosti, prevencii kriminality 

a zásadách správania sa v rôznych životných situáciách, 

• Mikuláš - tradičná oslava Mikuláša, počas ktorej deti dostali darčeky a zažili kúzelnú 

atmosféru, 

• Vianočné predstavenie - kultúrne podujatie, ktoré obohatilo sviatočnú atmosféru v 

obci a prinieslo radosť a zážitky pre všetkých účastníkov 

  

7. Asistent CRT Margita Šimková  

Asistentka CRT sa podieľala hlavne na administratívnych činnostiach. Takisto spolupracuje s 

plánovačkou a asistuje celému Rozvojovému tímu.  

 

3. Kultúrny program 

Kultúrny program zahŕňal vystúpenie detí, ktoré svojim výkonom potešili prítomných 

divákov. Deti sa predviedli v speve a tanci, čím ukázali svoj talent a pripravenosť. Publikum 

si užilo každý moment a deti sa tešili z podpory a potlesku, ktorý im bol venovaný na konci 

ich vystúpení. 



  

 

4. Diskusia  

Slovo prevzala rozvojová mediátorka Vlasta Tökölyová, ktorá ocenila doterajšie aktivity 

obce a Rozvojového tímu. Vyjadrila podporu a pochvalu za doterajšiu prácu. Ocenila prácu 

regionálneho koordinátora a starostovi obce. 

P. koordinátor poďakoval za prezentáciu a uviedol, že v roku 2025 je dôležité sa zamerať na 

seniorov a dospelých ako aj na celú sídelnú komunitu.     

 

4.1.  Návrhy a názory jednotlivých členov KF 

 

Jedným z najčastejšie opakovaných návrhov zo strany obyvateľov je výstavba moderného 

ihriska pre deti. Tento návrh sa objavil od viacerých žien, ktoré upozorňujú na fakt, že v obci 

chýba kvalitný priestor, kde by sa deti mohli hrať a rozvíjať. Zlepšenie možností pre deti by 

nepochybne prispelo k kvalite života v obci a pomohlo by rodinám s malými deťmi cítiť sa 

viac komfortne a spokojne. 

Ďalším problémom, na ktorý poukázali obyvatelia, je absencia dostatočne dostupných 

obchodov s primeranými cenami. V obci existuje iba jeden obchod, ktorý však ponúka tovar 

za vysoké ceny. To spôsobuje problémy najmä pre rodiny s nižšími príjmami.  

Riaditeľka materskej školy v obci zdôraznila potrebu zriadenia výdajne stravy pre deti v 

obci. To by umožnilo zlepšiť stravovanie detí. Podľa nej by to bola dôležitá podpora pre 

rodiny, ktoré by tak mohli využívať výhody kvalitného, cenovo dostupného stravovania v 

blízkosti. 

Téma bývania je ďalším dôležitým bodom, ktorý rezonuje medzi obyvateľmi obce. Viacerí 

obyvatelia upozorňujú na nedostatok možností pre mladých ľudí, ktorí by chceli v obci žiť, 

ale nemajú kde. Podľa niektorých obyvateľov je problém aj v tom, že výstavba nových 

domov je spomalená.  

Starosta obce v tejto súvislosti uviedol, že v posledných rokoch boli postavené tri rodinné 

domy a ďalšie dva sú vo výstavbe. Najväčší problém však spočíva v odkúpení pozemkov od 

štátu, ktoré sú nevyhnutné pre ďalší rozvoj obce.  

Ďalšia téma, ktorá bola spomenutá, je potreba zriadenia sociálnych bytov pre ľudí s nižšími 

príjmami. Mnoho obyvateľov sa obáva, že pokiaľ nebude dostatok sociálnych bytov, obce 

sa začne potýkať s problémom s rastúcim počtom ľudí bez strechy nad hlavou. 

Riaditeľ základnej školy vyjadril potrebu lepšej spolupráce medzi obcou a školami. Podľa 

jeho slov by intenzívnejšia komunikácia pomohla lepšie koordinovať rôzne projekty a 

iniciatívy, ktoré by viedli k zlepšeniu kvality vzdelávania a výchovy detí v obci. 



  

 

V obci sa objavil problém, ktorý sa týka pravidelných návštev nene pracovníkov v 

domácnostiach. Jedna z obyvateľiek upozornila, že eviduje v jej oblasti len jednu Nene 

a ďalšiu nene neeviduje.  

      Pán koordinátor upozornil, že nie je efektívne, aby do jednej rodiny chodili dve nene 

pracovníčky. V obci sú viaceré komunity a rozdelené oblasti, ktoré zabezpečujú pokrytie celej 

oblasti. Navrhol, že obyvateľka si môže vybrať, ktorá z nene pracovníčok bude pravidelne 

navštevovať jej rodinu. Podľa jeho slov je dôležité, aby rodiny mali k dispozícii stabilnú a 

spoľahlivú pomoc, a preto každá nene pracuje samostatne, aby sa zabezpečila efektívna a 

kvalitná starostlivosť. 

 

  

5. Záver: Poďakovanie všetkým účastníkom a ukončenie komunitného fóra.  

  

Zápis z komunitného fóra spracovala:   Mgr. Orsolya Hunyáková 

Zápisnicu z komunitného fóra schválil 

Spracované dňa  

Mgr. Marcel Mika 
06.03.2025  

Zverejnené dňa   08/03/2025 

  


